
Retrospectiva anului 2013 sau cum am devenit in sfarsit o israeliana 
autentica dintr-o timisoreanca convinsa. 
 
 
Moartea unui artist 
 
Stirea mortii lui Arik Einstein a zguduit un popor intreg. Am stiut ca suntem poporul 

cartii, dar amploarea doliului unui popor intreg dovedeste si respectul pentru arta. Seara, 

in cursul spectacolului, cantaretul Shlomo Artzi a anuntat publicul ca prietenul, colegul si 

colaboratorul lui a incetat din viata. Brusc, publicul s-a ridicat in picioare si a fredonat 

cantecul vestit: Ani va ata. Eu si cu tine vom schimba lumea.  

A doua zi s-a construit o estrada in piata primariei, piata care s-a umplut pana la refuz, 

prieteni, colegi, chiar si Prim-Ministrul au tinut sa spuna cateva cuvinte. Inmormantarea 

care ar fi trebuit, la cererea familiei, sa fie privata, s-a transformat intr-o manifestare a 

respectului. Din mii de piepturi a rasunat AMIN la Kadishul rostit de fiu. Zile intregi la ra-

dio, in televiziune au rasunat cantecele sale cu care au crescut multe generatii: 

http://www.israelnationalnews.com/News/News.aspx/174546#.Ur1mTLTZ2KI 
 
Ambasadorul statului Israel la ONU a anuntat in plen decesul si a spus: “Noi si cu voi, hai 

sa schimbam lumea.” 

Am vibrat impreuna cu oamenii, iata cum am devenit o israeliana autentica. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Prima nepotica se inroleaza in armata. 
 
Eveniment cu multe pregatiri si sentimente mixte:ingrijorare, mandrie, tristete, (mai ieri 

si-a intins manutele spre noi in momentul sosirii in tara, desi am fost rugati sa nu brus-

cam copilul), o mica criza emotionala. Primul drum in scurta vacanta a fost la bunici…  

“Este locul copilariei mele, vreau sa fiu putin rasfatata…”, ne-a spus, fara lacrimi vizibile. 

Am devenit israeliana autentica. 

 
Stiu sa ma cert in ivrit, sa-mi revendic drepturile, sa devin impulsiva, chiar obraznica, 

aroganta, sa vorbesc fara sa ascult ce spun simultan si altii in intrunirile prietenesti de 

obicei zgomotoase. 

Am devenit o israeliana autentica. 

 

Am renuntat la sarmale, paprikas si ghiuveci si am trecut la alimentatie mediteraniana cu 

multe vegetale, arome si condimente specifice regiunii. 

Am devenit o israeliana autentica. 

 
La Multi Ani cu sanatate si bucurii 

               
 Iudit Cohen 


